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Christiansborg

Svar på spørgsmål 147 (Alm. del): 20-08-2013
I brev af 10. juli 2013 har udvalget efter ønske fra Dennis Flydtkjær (DF) 
stillet mig følgende spørgsmål:

Spørgsmål 147:
”Mener ministeren, at dårlige bredbåndsforbindelser på de danske folke-
skoler er en hindring for at sikre en øget anvendelse af it og digitale læ-
ringsformer?”

Svar:
Velfungerende it-infrastruktur er en forudsætning for, at der kan arbejdes 
med it-baseret undervisning og digitale læremidler på landets skoler. Der-
for er det også positivt, at så mange skoler og kommuner de seneste år 
har arbejdet målrettet på at udbygge deres netværkskapacitet. 

Som anført i mit svar på spørgsmål 146 oplyser KL, at en undersøgelse 
foretaget af KL i december 2012 viste: ”at godt 90 pct. af landets skoler 
vurderes at have tilstrækkelig bredbåndsforbindelse pr. 1. januar 2013, og 
at forventningen er, at dette er steget til 95 pct. i august 2014.”. Jeg har 
derfor noteret, at størstedelen af kommunerne forventer at komme i mål 
med hensyn til målsætningen om, at alle elever ved skolestart 2014 har 
adgang til velfungerende it, så de kan gennemføre it-baseret undervisning 
og arbejde med digitale læremidler i undervisningen. KL har oplyst, at de 
gentager undersøgelsen ultimo 2013, og at der blandt andet vil være fo-
kus på, hvordan de 5 pct. af skolerne, som i den forrige undersøgelse 
ikke forventedes at leve op til anbefalingerne, vil sikre tilstrækkelig bånd-
bredde. Ministeriet følger løbende op på initiativet i regi af styregruppen 
for it i folkeskolen.

Med venlig hilsen

Christine Antorini

Kommunaludvalget 2012-13
KOU Alm.del endeligt svar på spørgsmål 147
Offentligt


